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O čem je vlastně politika III 

Třetí a poslední mé názory na politiku v předvolebním čase. Už jsem se zmínil o tom co mě v politice štve, ale dnes 
o tom co považuji za nejhorší a to je vědomá lež. Už nacista Gebls tvrdil, že stokrát opakovaná lež se stává pravdou. 
Bohužel se tím řídí i někteří naší politikové. Spoléhají na dvě věci - na špatnou paměť a na fakt, že někteří z Vás 
nezažili dobu o které mluví a tím nemůžete posoudit, zda je to pravda, nebo lež a jistě mnozí z Vás uvěří. Jak jinak 
si můžeme vysvětlit v době výročí tragedie v Černobylu tvrzení poslance Kováčíka, že SSSR, ani strana nic netajili. 
On sám se prý o tragedii dozvěděl okamžitě z vysílání Českého rozhlasu. Snad mám lepší paměť, protože si 
pamatuji na to, že na výbuch v Černobylu přišli Švédové a Finové dva dny po katastrofě zjistili, že se v SSSR něco 
stalo, protože stoupla prudce radioaktivita. U nás se o ničem nevědělo. Děti si dál chodily hrát na zamořený písek, 
krávy spásaly zamořenou trávu cyklisté museli vyrazit na etapu Závodu míru, která vedla v okolí elektrárny. Jak 
jinak si vysvětlit tvrzení Paroubka na F1 dne 4.1.2006, že pokud on dělal veřejné zakázky v oblasti financí na 
pražském magistrátu, tak druhý den byly vyhodnoceny a veřejně známy, než jako vědomou lež. Antimonopolní úřad 
a auditoři zjistili, že 132 ze 140 prověřovaných zakázek z let 1998 - 2002 je v rozporu se zákonem tj. v době kdy 
zde vykonával funkci náměstka primátora pro věci ekonomické pan Paroubek. Další příklad: 10.4.2006 - Paroubek: 
„Za sociálnědemokratických vlád, tedy proti roku 1998, vzrostla reálná mzda v zemi o 33%.“ Zdroj - statistický úřad 
uvádí, že růst reálných mezd se od roku - 2 - 2003 stabilně zpomaluje. Nejnižší růst byl v roce 2005, kdy tvořil 3,5%. 
Nebo další příklad: Zdražení el. energie za tutéž dobu prý bylo mezi 8 a 9 procenty. ČEZ uvedl, že upravil ceny v 
rozsahu mezi 7 - 25,4%.. Dr. Rath: „ Zachovali jsme všechny investice, které už běží. Jen peníze, které byly určeny 
na nové akce, přesunujeme na oddlužení státních nemocnic.“ Skutečnost: Ministerstvo zdravotnictví vyčlenilo 800 
mil.Kč na oddlužení nemocnic. Peníze vzal ministr z projektu na pomoc zdravotně postiženým. Není Vám z toho 
špatně, mě ano.  
Vav 

  

 

Jak volit 

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR budou probíhat ve dnech 2.6.2006 od 14.00 hod do 22.00 hod 3.6. 
2006 od 8.00 hod do 14.00 hod ve volební místnosti na OÚ v Rudné pod Pradědem. Voličem je státní občan ČR, 
který dosáhl alespoň druhý den voleb 18.ti let. Volič je povinen se prokázat ve volební místnosti volební komisi 
platným občanským průkazem, cestovním pasem, nebo služebním dokladem. Hlasovací lístek je vytištěn pro 
každou politickou stranu zvlášť. Hlasovací lístky jsou opatřeny razítkem krajského úřadu. Každý volič je povinen 
odebrat se za volební plentu. Jinak mu nebude hlasování umožněno. Z hlasovacích lístků si volič vybere jednu 
politickou stranu, které chce dát ve volbách svůj hlas. Z kandidátů uvedených na vybrané kandidátce může 
zakroužkovat maximálně 2 kandidáty a tím jim dát přednostní hlas. Volební lístek po této úpravě vloží volič do 
úřední obálky, kterou obdrží každý ve volební místnosti. Za neplatné budou označeny všechny volební lístky se 
zakroužkovanými více jak dvěma kandidáty, dále ty, které nejsou na předepsaném tiskopise a ty, které nejsou 
vloženy do úřední obálky. Volič může ze zdravotních důvodů požádat obecní úřad o to, aby mohl hlasovat mimo 
volební místnost, a to jen v územním obvodě - 3 - volebního okrsku. V tomto případě vyšle volební komise 2 
komisaře s přenosnou volební urnou. Pakliže nemůžete volit v místě bydliště, zapisovatelka Vám na požádání 
vystaví voličský průkaz. 

 

 

Větrné elektrárny 

23.května proběhlo v zasedací místnosti OÚ veřejné projednávání posudku a současné dokumentace k záměru 
„Větrný park Rudná pod Pradědem“. Protože toto projednávání organizoval Moravskoslezský kraj budeme 
seznámení z výsledkem po vydání tohoto Zpravodaje. Dovolte mi, abych se vyjádřil jako jeden z účastníku. Ještě 
před projednáním se nechala slyšet jedna občanka „zase to dali na tak nevhodný čas, abych se na jednání 
nemohla dostavit“. Asi si dost dobře nepřečetla, kdo je organizátorem celé akce nebo si to schválně nepřečetla. 
Znovu opakuji, že termín a čas byl určen pořadatelem. Jednání se zúčastnili občané Rudné p/P, Václavova a 
Malé Morávky. Všichni jsme byli seznámeni z výsledkem posudku na tyto VE a s dokumentaci k záměru. Z 
diskuze jednoznačně vyplynulo, že občané Václavova a Malé Morávky se dostavili jen proto, aby naše občany 
zastrašovali před výstavbou. Už první argument občanky Václavova byl typický. Řekla „ nic nemám proti VE, ale 
proč se musí stavět zde, ať se to raději postaví někde jinde“. To je „argument“, který slyšíme v celé ČR, ať 
chceme kdekoliv postavit cokoliv. Velice poučná byla také diskuze našeho občana od kterého jsme se dozvěděli 



jakou známku dostal ve škole, kde všude pracoval, jak se elektrifikovala železnice a že před tím jezdily parní 
lokomotivy a další velice „zvláštní“ poznatky. Jaký dojem mám z celé akce ještě před závěrem? Je 
pravděpodobné, že se akce bude realizovat. Na příštím zasedání zastupitelstva, které se přesunulo na sobotu 
17.7.v 16.00hod, a na které se dostaví představitelé investora, se bude projednávat smlouva. 
 

 

Poděkování 

19.5.proběhla v sále KD malá oslava Dne matek. V první řadě děkuji všem babičkám, které na posezení přišly. 
Jejich bezprostřední zábava byla největším poděkováním všem organizátorům. Ty které se ze zdravotních důvodů 
nemohly slavnosti zúčastnit navštívili členové zastupitelstva a krátce jim popřáli alespoň květinou. Děkuji paní 
Tománkové za výborné zákusky, Věrce Sivanincové za pomoc při organizaci slavnosti a v neposlední řadě 
pedagogům a dětem jak za velmi hezké dárky, tak i pěkně nacvičený program.  
Za komise soc. a kulturní děkuje Crh. 

 

Stavění májky 

Poslední dubnovou sobotu proběhlo již tradiční stavění májky. Než ji silní chlapi ozdobenou dětmi postavili tak si 
děti zasoutěžily. Vyhledaly poklad a nakonec všichni společně poseděli u táboráku s opečenými buřtíky, které děti 
s odměnami dostaly. Na zaplacení všeho byla použita částka z minulé akce. Členky z obou složek děkují všem, 
kteří přiložili pomocnou ruku a kteří mají zájem, aby se tato tradice udržela. 
  

 
 

 

Komise pro práci s mládeži a svaz žen přejí všem dětem k jejich nadcházejícímu svátku všechno 

jen to nejlepší a hodně sluníčka na výletě. 

Děkujeme za děti manželům Novotným a Halabalovým za jejich finanční dar na akce pro děti.  

Květoslava Klechová 

  

 

Důchodkyně děkují sociální komisi, která pro nás připravila příjemné zpestření našeho života a dětem za jejich 
vystoupení i umně zhotovené malé dárečky. Ještě jednou dík za pohlazení na duši a že se na nás nezapomíná. 

  

 

Volejbalový turnaj 

Letošní volejbalový turnaj se odehraje dne 17.6. Registrace od 8.00 hod, startovné 150Kč. Občerstvení zajištěno.   

 

 

Ať volby vyhraje Paroubek! 

Když vezmu v úvahu výši státního dluhu na hlavu a přepočtu ho na občany naší vesnice, vyjde mi, že je na naší 
obec vypůjčeno 28miliónů korun. Každý den vláda utratí o 203miliónů víc, než vybere. Po 8.létech vlády ČSSD se 
zvědavě ptám: Kdepak ty fajn prachy jsou a kde maj konce svý, tyhlety prachy nádherný? Ať čučím jak čučím, těch 
28 melounů tady u nás na vsi nikde nevidím. Média nás přesvědčují, jak skvěle roste ekonomika. No nevím, co se 
kde zvedá, ale my tady nikde ekonomický zázrak nezažíváme. Tak si říkám : Ať volby vyhraje Paroubek a ty další 
taky! Ať nám všem ukáže, jak dlouho se dá žít beztrestně na dluh ale hlavně, jak ho splatíme my všichni se 
zachováním oněch proklamovaných sociálních prosperit. Když si připočtu, že by si měla vláda půjčit na plnění 
předvolebních slibů, tak se už za chvilku ani nedopočítám. No ale v tomto ohledu jsem klidná. Vláda šibalských 
odborníků nesplnila ani sliby z voleb v r. 2002. Jinak by již 4 roky dostávali důchodci léky zdarma, děti by měli v 



kolébce 50tisíc, rodiny 90tisíc na auta, po naslibovaných dálnicích by se již rok jezdilo, byla by vytvořena 
samostatná důchodová pojišťovna a byly by pro 200tisíc lidí vytvořeny nové pracovní místa, atd. atd. Něco je tady 
špatně. Pan premiér by si určitě nad mou otázkou o zdejším tureckém hospodaření podržel svůj pověstný úsměv 
a odpověděl mi jako dosud všem oponentům v debatách:“ Podívejte se, mě nevadí, že tomu vůbec nerozumíte... 
Takže budu docela ráda, když tyto volby vyhraje Jirka Hujer a metelesku blesku odvolá co lidem slíbil a slíbí slíbí, 
co odvolal. To tedy bude Kameňák 5! Ale k smíchu to určitě nebude.. PS . A navíc by mi pan Jandák mohl dát přes 
držku, jak sliboval na mítinku v Jižních Čechách, tomu, kdo nepůjde volit ČSSD...  
Crh. 

 

 

Estonsko vzkazuje - rovná daň funguje! 

Dva roky poté, co Estonsko vstoupilo do Evropské unie, působí trochu neevropsky. Ulle Tammové táhne na 60. 
Žije v domku postaveném z klád a střecha je pokryta tradičním šindelem. Živí se tím, že vaří tradiční estonská 
jídla. Když návštěvník od ní odchází, dostane vizitku, na které je mailová adresa a webová stránka. Estonci 
vymysleli Skype, který umožňuje milionům lidí volat přes internet zdarma, jsou první zemí, kde byly elektronické 
volby, a 70% lidí vyřizuje své bankovní záležitosti on-line. Rovnou daň přijali již v r. 1994, jako součást záchranné 
operace ze sovětské ekonomické bídy. Premiér Estonska Ansip říká : „ Funguje to. Podle estonské centrální 
banky má hospodářský růst letos dosáhnout více než 8%. V loňském posledním čtvrtletí dosáhl dokonce 11% a 
byl druhý nejvyšší, hned po Litvě“.Estonský diplomat Rein Oidekivi vypočítává přednosti rovné daně : „Je to 
transparentní, ubylo daňových úniků a jsou vyšší odvody. Pro lidi je rovná daň pohodlná, protože vyplnění 
daňového přiznání trvá pět minut. Rovná daň z příjmu postupně klesá. Začínali jsme na 36%, loni to bylo 24, letos 
23 a příští rok ubude zase jedno procento,“ vysvětluje Asip. Nízké daně přitahují firmy z ciziny, především z 
Finska. Tallinn díly jejich investicím vypadá jako moderní velkoměsto. Rovná daň se nelíbí „staré Evropě“. Němci 
a Francouzi dlouho naznačovali, že by se Estonci měli přizpůsobit. Občas to ale vypadá, že naopak, někteří 
evropané by se rádi přizpůsobili Estonku včetně české ODS. Je rovná daň zajištěným receptem k růstu? „Není to 
univerzálně přenosné,“ říká premiér Ansip. „ Jiné země mají jiné zvyklosti. Nemyslím, že to musí být věc, která se 
hodí v každé zemi. Ale určitě je vhodná pro Estonsko“.  
Převzato z MFDnes, 27.5.2006 
  

 

Vrtáky do země. 

Obec žádá touto cestou vypůjčitele obecních vrtáků do země, aby je neprodleně vrátili panu 

Klechovi. Zn: Chce si taky zavrtat. 
  

 

Inzerce 

Prodá se okružní pila téměř nová + list výkon 3,5kW s košem za cenu 2500Kč. Informace u pana Klecha. 

Klechová Květoslava 

  

 

V červnu oslaví svá jubilea tito občané:  
Kutlák Martin 69let  
Dendisová Růžena 71let  
Protivánková Mária 90let 



 
Dne 2. května se paní Ivaně Cyprichové a panu Eduardovi Malíkovi 
narodila dcera Ema Děťátku přejeme hodně zdraví a úspěchů do života! 

 


